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Guba kao simbol grijeha

Draga braćo i sestre!

Kroz ove nedjelje evanđelist sveti Marko daje nam razmišljati o nizu čudesnih ozdravljenja. Danas
nam predstavlja jedno vrlo osebujno – o ozdravljenom gubavcu (usp. Mk 1,40-45), koji je prišao
Isusu te ga, na koljenima, zamolio: "Ako hoćeš, moeš me očistiti!" On ganut prui ruku, dotače ga
se i reče mu: "Hoću, budi čist!" I čovjek odmah ozdravi, a Isus mu zapovijedi da ne govori nikom o
tome, te da se pokae svećenicima i prinese rtvu propisanu Mojsijevim zakonom. Taj ozdravljeni
gubavac, međutim, nije mogao šutjeti, naprotiv svima je stao razglašavati što mu se dogodilo, tako
da su – kako prenosi evanđelist – mnogi drugi bolesnici hitali k Isusu sa svih strana te je on bio
prisiljen ostati izvan grada kako ga ljudi ne bi salijetali.

Reče Isus gubavcu: "Budi čist!" Prema idovskom zakonu (usp. Lev 13-14), gubu se smatralo ne
samo bolešću, već i najteim oblikom "nečistoće". Svećenici su bili duni prepoznati je i bolesnika
proglasiti nečistim. Ovaj bi morao otići od zajednice i stanovati izvan naselja, sve dok eventualno
ne bi ozdravio i dok to ozdravljenje ne bi bilo nedvojbeno potvrđeno. Guba je zato predstavljala
neku vrst vjerske i građanske smrti, a ozdravljenje od nje svojevrsnim ustajanjem na novi ivot. U
gubi je moguće nazrijeti simbol grijeha, koji je prava nečistoća srca, koja nas moe udaljiti od Boga.
Nije tjelesna bolest gube, kao što su to predviđali drevni propisi, ono što nas udaljava od Boga,
već grijeh, duhovno i moralno zlo. Zato psalmist kliče: "Blaen onaj kome je grijeh otpušten, / kome
je zločin pokriven!" A zatim, obraćajući se Bogu, kae: "Tad grijeh svoj tebi priznah / i krivnju svoju
više ne skrivah. / Rekoh: 'Priznat ću Jahvi prijestup svoj', / i ti si mi krivnju grijeha oprostio" (Ps
32/31,1.5). Grijesi koje činimo udaljavaju nas od Boga i ako ih ponizno ne priznamo uzdajući se u
Boje milosrđe, dovode čak do smrti duše. To čudo ima dakle snanu simboličnu vrijednost. Isus,
kao što je prorokovao Izaija, je Sluga Gospodnji koji "je naše bolesti ponio, / naše… boli na se



uzeo" (Iz 53,4). U svojoj muci postat će poput gubavca, koji je onečišćen našim grijesima, udaljen
od Boga: sve će to učiniti iz ljubavi, da bi nam donio pomirenje, oproštenje i spasenje. U
sakramentu pokore raspeti i uskrsli Krist, po svojim slubenicima, čisti nas svojim beskrajnim
milosrđem, vraća nas u zajedništvo s nebeskim Ocem i braćom, daruje nam svoju ljubav, radost i
mir.

Draga braćo i sestre, zazovimo Djevicu Mariju, koju je Bog očuvao od svake ljage grijeha, da nam
pomogne izbjegavati grijeh i često pristupati sakramentu ispovijedi, sakramentu oproštenja, čiju
vrijednost i vanost za naš kršćanski ivot danas treba još više otkrivati.
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